
Til Fødevarestyrelsen. 
 
Vi er bekend med at der ved Agger Tange går 110 shetlandsponyer, og der går 70-80 
heste ved Harboøre tange, på Naturstyrelsens PFAS forurenede arealer, hvor der begge 
steder foreligger ret høje PFAS værdier. 
 
I den forbindelse er vi også blevet opmærksom på, at disse heste “ikke” er registrerede 
i CHR, og at de “ikke” er taget ud af konsum. Med andre ord kan dissse heste slagtes, 
hvis og såfremt at ejer ønsker dette efter endt afgræsning. 
 
1. På hvilken måde, tjekker fødevarestyrelsen disse heste? 
2. Foretages der prøver på hestene efter endt afgræsning? 
3. Og følger fødevarestyrelsen op på, at disse heste ikke uden videre slagtes.? 
Eller sælges for den sags skyld.? 
 
4. Hornsyld Slagteren sælger hestekød som aldrig før, og har Hornsyld slagteren fået 
anvisninger på, hvordan han skal rådføre sine kunder, nu da Fødevarestyrelsen “kun” 
anbefaler at man spiser hestekød en gang om ugen.? 
 
https://www.tvsyd.dk/hedensted/slagter-saelger-hestekoed-som-varmt-broed-og-
han-har-stillet-en-garanti 
 
5. En af ejerne til hestene ved Harboøre Tange sælger ligeledes hestekød i stor stil fra 
hans gårdbutik. Er denne hesteejere / producent fået anvisninger i, hvordan han skal 
rådgive hans kunder med henblik på, hvor meget hestekød man må spise, førend det er 
sundhedsskadelig.? 
 
https://www.dr.dk/nyheder/regionale/nordjylland/saelger-nordjysk-hestekoed-
som-aldrig-foer 
 
6. Hvordan kan det være at det kræves at kvæg udtages af konsum, og ikke heste, ved 
afgræsning på PFAS forurenede arealer? 
 
7. Synes generelt det er meget bekymrende at FVST ikke tager PFAS mere alvorligt, 
end man gør, og vi er bekend med de meget høje værdier målt i ænder. Mener 
fødevarestyrelsen, at man agere ansvarligt i forhold til at lade heste afgræsse statens 
forurenede arealer? 
 
https://mst.dk/service/nyheder/nyhedsarkiv/2023/jan/aender-fra-harbooere-tange-
har-hoejt-indhold-af-pfas/ 
 
Forventer skriftlig svar indenfor svarfristen ifølge offentlighedsloven. 
På forhånd tak. 
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